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Spørgsmål nr. 867 (Alm. del) fra Folketingets Udvalg for Udlændinge- 

og Integrationspolitik: 

 

”Kan ministeren oplyse, hvor mange EU-borgere, der søger om 

asyl i Danmark lige umiddelbart inden, de skal sendes hjem til 

afsoning i hjemlandet?” 

 

Svar: 

 

På baggrund af en manuel gennemgang af oplysninger indhentet fra Ud-

lændingestyrelsen om antallet af EU-borgere, der har søgt asyl i Danmark, 

sammenholdt med Justitsministeriets oplysninger om antallet af iværksatte 

overførselssager, kan det oplyses, at der i perioden fra den 1. januar 2013 

til og med den 8. oktober 2014 har været 8 sager, hvor en EU-borger har 

søgt om asyl, og hvor der er iværksat en sag om overførsel til afsoning i 

hjemlandet. På baggrund af en manuel gennemgang af disse 8 sager kan 

det oplyses, at ansøgningen om asyl i 5 af disse 8 sager er indgivet umid-

delbart efter, at Danmark har modtaget accept fra modtagerlandet om over-

førsel af den pågældende til afsoning i hjemlandet. 

 

Det bemærkes, at den manuelle gennemgang bl.a. er baseret på et træk fra 

udlændingesystemerne, som er behæftet med usikkerhed, da udlændinge-

systemerne er opbygget som journaliserings- og sagsstyringssystemer og 

ikke som egentlige statistiksystemer. 

 

 

 

 

 

 


